

Dear applicants!

The Ministry of education and science of the Republic of Kazakhstan calls the foreigners, including persons of Kazakh nationality who are not citizens of the Republic of Kazakhstan for full-time studying under Bachelor, Master, and Ph.D. educational programs.

Scholarships allocations:

1. Bachelor degree program – 25
2. Master degree program – 125
3. Ph.D. – 10

The operator - The Bologna process and academic mobility center of MES RK.

Apply period 15 May - 19 July 2019.

The application form is fulfilled in Kazakh or Russian or English languages.

The applicants should attach the scanned copies of the following documents:

Bachelor degree:

1. copy of identity document.
2. copy of a document on the previous level of education.
3. motivational essay in Kazakh or Russian or English.
4. reference letter in Kazakh or Russian or English.
5. medical certificate of health (AIDS, fluorography).
6. non-conviction certificate.
7. invitation letter from Kazakhstan university (if available).

List of universities - participants of the Bachelor Scholarship Program

Master degree:

1. copy of identity document.
2. copy of a document on the previous level of education (with a transcript if available).
3. motivational essay in Kazakh or Russian or English.
4. reference letter in Kazakh or Russian or English.
5. medical certificate of health (AIDS, fluorography).
6. non-conviction certificate.
7. invitation letter from Kazakhstan university (if available).

List of universities - participants of the Master Scholarship Program

Ph.D.:

1. copy of identity document.
2. copy of a document on the previous level of education (with a transcript if available).
3. motivational essay in Kazakh or Russian or English.
4. reference letter in Kazakh or Russian or English.
5. medical certificate of health (AIDS, fluorography).
6. non-conviction certificate.
7. invitation letter from Kazakhstan university (if available).
8. Ph.D. research proposal in Kazakh or Russian or English.
9. international certificate, confirming the language skills:

English language:

1. Test of English as a Foreign Language Institutional Testing Programm - (TOEFL ITP) – score not less 460,
2. Test of English as a Foreign Language Institutional Testing Programm Internet-based Test (TOEFL IBT, the threshold score – not less 87), (TOEFL the threshold score – not less 560),
3. International English Language Tests System (IELTS), the threshold score – not less 5.5);

German language:

1. Deutsche Sprachpruefung fuer den Hochschulzugang (DSH, Niveau C1),
2. TestDaF-Prufung (Niveau C1);

French language:

1. Test de Francais International™ -(TFI) – not lower B1 level on reading and listening sections),
2. Diplome d'Etudes en Langue francaise - (DELFL, B2 level),
3. Diplome Approfondi de Langue francaise - (DALF, C1 level),
4. Test de connaissance du francais - (TCF – score not less 400).

The link of the scholarship program`s organizer:

<https://enic-kazakhstan.kz/en/post/28>

Уважаемые претенденты!

Министерство образования и науки Казахстана приглашает иностранных граждан, в т.ч. лиц казахской национальности, не являющиеся гражданами Республики Казахстан к обучению в вузах нашей страны по образовательным программам бакалавриата, магистратуры и докторантуры.

Количество грантов:

1. Бакалавриат – 25
2. Магистратура – 125
3. PhD докторантура – 10

Оператор Стипендиальной программы - Центр Болонского процесса и академической мобильности МОН РК.

Претенденты могут подать документы в период с 15 мая до 19 июля 2019 года.

Заявление для участия в стипендиальных программах на полный период обучения заполняется на казахском или русском или английском языках.

Просим учесть, что претендентам при заполнении формы заявления необходимо загрузить сканированные версии следующих документов:

По образовательным программам бакалавриата:

1. копия документа удостоверяющего личность.
2. копия документа о предыдущем уровне образования.
3. мотивационное эссе на казахском или русском или английском языках.
4. рекомендательное письмо на казахском или русском или английском языках.
5. медицинская справка о состоянии здоровья (СПИД, флюорография).
6. справка о несудимости.
7. письмо-приглашение от казахстанского вуза (при наличии).

По образовательным программам магистратуры:

1. копия документа удостоверяющего личность.
2. копия документа о предыдущем уровне образования (с транскриптом при наличии).
3. мотивационное эссе на казахском или русском или английском языках.

4. рекомендательное письмо на казахском или русском или английском языках.
 5. медицинская справка о состоянии здоровья (СПИД, флюорография).
 6. справка о несудимости.
 7. письмо-приглашение от казахстанского вуза (при наличии).
- Список вузов - участников Стипендиальной программы магистратуры

PhD докторантура:

1. копия документа удостоверяющего личность.
2. копия документа о предыдущем уровне образования (с транскриптом при наличии).
3. мотивационное эссе на казахском или русском или английском языках.
4. рекомендательное письмо на казахском или русском или английском языках.
5. медицинская справка о состоянии здоровья (СПИД, флюорография).
6. справка о несудимости.
7. письмо-приглашение от казахстанского вуза (при наличии).
8. обоснование темы диссертационного исследования на казахском или русском или английском языках.
9. международный сертификат, подтверждающий владение иностранным языком:

английский язык:

1. Test of English as a Foreign Language Institutional Testing Programm - Тест ов Инглиш аз а Форин Лангудж Инстительюшнал Тестинг программ (TOEFL ITP (ТОЙФЛ АЙТИПИ) – не менее 460 баллов),
2. Test of English as a Foreign Language Institutional Testing Programm (Тест ов Инглиш аз а Форин Лангудж Инстительюшнал Тестинг програм) Internet-based Test (Интернет бейзид тест) (TOEFL IBT (ТОЙФЛ АЙБИТИ), пороговый балл – не менее 87), (TOEFL (ТОЙФЛ) пороговый балл – не менее 560 баллов),
3. International English Language Tests System (Интернашнал Инглиш Лангудж Тестс Систем (IELTS (АЙЛТС), пороговый балл – не менее 5.5);

немецкий язык:

1. Deutsche Sprachpruefung fuer den Hochschulzugang (дойче шпрахпрюфун фюр дейн хохшулцуган) (DSH, Niveau C1/уровень C1),
2. TestDaF-Pruefung (тестдаф-прюфун) (Niveau C1/уровень C1);

французский язык:

1. Test de Franzais International™ -Тест де франсэ Интернасиональ (TFI (ТФИ) – не ниже уровня B1 по секциям чтения и аудирования),
2. Diplome d'Etudes en Langue franzaise - Диплом дэтюд ан Ланг франсэз (DELF (ДЭЛФ), уровень B2),

3. Diplôme Approfondi de Langue française - Диплом Аппрофонди де Ланг Франсэз (DALF (ДАЛФ), уровень C1),
4. Test de connaissance du français - Тест де коннэссанс дю франсэ (TCF (ТСФ) – не менее 400 баллов).

Сайт организатора стипендиальной программы:

<https://enic-kazakhstan.kz/ru/stipendialnye-programmy/operativnaya-informaciya>

ENU named after L.N.Gumilyov -

The only university in Central Asia, which is noted in the QS Top 50 Under 50 ranking of young universities in the world, as well as stably included in the top 400 universities in the world by QS World University Ranking.

In 2019, two subjects - "Linguistics" and "Physics and Astronomy" were included in the subject ratings of QS and Times Higher Education.

At L.N. Gumilyov ENU created favorable facilities for the training of foreign students. The university offers a variety of educational programs.



13 FACULTIES



faculty of International relations;

faculty of Journalism & Political science;

faculty of Economics;

faculty of Law;



faculty of Filology;

faculty of History;

faculty of Social Sciences;



faculty of Natural Sciences;

faculty of Physics & Technical Sciences;

faculty of Mechanics & Mathematics;



faculty of Information Technologies;

faculty of Architecture & Construction;

faculty of Transport & Energy

THREE-LEVEL EDUCATION SYSTEM

Classes are taught by both leading teachers of Kazakhstan and invited foreign professors from all over the world. Form of study - **full-time**:

Bachelor degree - 4 years;

Master degree - from 1 year to 2 years;

PhD - 3 years.

In addition to studying in the Kazakh and Russian languages, education in English is also provided. You can see the list of educational programs on the information portal of our university - www.enu.kz, by selecting the "Cooperation" section and clicking on the "Foreign students" column.



STUDENT HOUSE

In 2018, new student house was built specifically for foreign students and professors. In order to effectively adapt the foreign guests of the university and their successful integration into the academic and socio-cultural environment, the **"WELCOME"** Center functions in the student house.



Residence in a dormitory on a budget basis is provided to foreign exchange students (who come for academic mobility), as well as to persons arriving on the basis of intergovernmental agreements. On a commercial basis - payment for accommodation is **180,000** tenge (approximately **460-470\$**) for the period from **September 1** to **June 30**. Accommodation in student house will be held from **August 28** to **31**.

CALENDAR OF EVENTS

From **August 12** to **August 16** - the deadline for submission of documents for admission to bachelor, master and doctoral studies (only commercial basis)

From **August 20** to **August 23** - interview

August 24-25 - the signing of the contract



ATTRACTIVE PROGRAMS OF OUR UNIVERSITY

The program of academic mobility, which this year has acquired the official name "WELCOME to ENU", has been successfully implemented in our university for more than 5 years. During this period, more than 400 foreign students from such countries as Germany, France, USA, Latvia, Turkey, Lithuania, Romania, United Kingdom, Russian Federation, South Korea, Singapore, China, Belarus, Kyrgyzstan, Iran and others have been trained at ENU.

Another noteworthy side is the double degree program. At L.N. Gumilyov ENU joint educational programs (JEPs) are exercised from the 2010-2011 academic year. JEPs are implemented within the Network University of the CIS (NU CIS), the University of the Shanghai Cooperation Organization (USCO) and inter-university agreements. The applicant submits documents to the ENU and to the partner-university, with whom there is an agreement on joint preparation and enters to the two universities at the same time. After successful graduation, students receive diplomas from ENU and a partner university (double diploma).

LIST OF DOCUMENTS

1. Application form
2. Copy of the identity document (notarized translation);
3. Copy of the residence permit (if any);
4. Certificate or diploma (original), (notarized copy and translation);
5. Document on the nostrification of the diploma or certificate of surrender for the procedure of nostrification (CSC of the city of Astana);
6. Copy of the certificate of passing the test in foreign language TOEFL, threshold score - not less than 560; IELTS, threshold score - at least 6.0 (English) (if available);
7. 6 photos in the size of 3 x 4, envelope;
8. Medical certificate form 086y;
9. Copy and original photograph of fluorography.

TUITION FOR THE UPCOMING 2019-2020 ACADEMIC YEAR:

- For one student in the undergraduate program in context of specialties for one academic year:
from 910,000 to 1,040,000 tenge
(approximately 2,365-2,700\$)
- For student for the master program in context of specialties for one academic year:
from 1,395,000 to 1,573,000 tenge
(approximately 3,625-4,085\$)
- For one doctoral candidate in the doctoral program in context of specialties for one academic year:
from 2,500,000 to 2,600,000 tenge
(approximately 6,495-6,755\$)



For more information
you can contact to our **Call Center**
+7 7172 709450 (ext. 33 001, 002, 003, 004),
and also ask your question at
admissionenu@gmail.com

Additional contacts:
www.enu.kz
facebook.com/gumilyov.enu
twitter.com/ENUofficial

ЕНУ ИМ. Л.Н. ГУМИЛЕВА -

Единственный университет всей Центральной Азии, отмеченный в рейтинге молодых университетов мира QS Top 50 Under 50, а также стабильно входящий в топ-400 вузов мира QS World University Ranking.

В 2019 году два предмета «Лингвистика» и «Физика и астрономия» вошли в предметные рейтинги QS и Times Higher Education.

В ЕНУ им. Л.Н. Гумилева созданы благоприятные условия для обучения иностранных студентов. Университет предлагает разнообразие образовательных программ.



13 ФАКУЛЬТЕТОВ



факультет международных отношений;

факультет журналистики и политологии;

юридический факультет;

экономический факультет;



филологический факультет;

исторический факультет;

факультет социальных наук



факультет естественных наук;

физико-технический факультет;

механико-математический факультет;



факультет информационных технологий;

архитектурно-строительный факультет

транспортно-энергетический факультет

ТРЕХСТУПЕНЧАТАЯ СИСТЕМА ОБРАЗОВАНИЯ

Занятия ведут как ведущие преподаватели Казахстана, так и приглашенные зарубежные профессора со всего мира. Форма обучения – **очная**:

- бакалавриат – 4 года;
- магистратура – от 1 года до 2 лет;
- докторантура – 3 года.

Помимо обучения на казахском и русском языках, также предусмотрено получение образования на **английском языке**. Ознакомиться со списком образовательных программ можно на информационном портале нашего университета - www.enu.kz, выбрав раздел "Сотрудничество" и перейдя на графу "Иностранным студентам".



СТУДЕНЧЕСКИЙ ДОМ

В 2018 году был построен новый студенческий дом специально для иностранных студентов и преподавателей. В целях эффективной адаптации зарубежных гостей университета и их успешной интеграции в академическую и социально-культурную среду, в студенческом доме функционирует «**WELCOME**» Центр.



Проживание в общежитии на бюджетной основе предоставляется иностранным студентам по обмену (приехавшим по академической мобильности), а также лицам, прибывающим на основе межправительственных соглашений. На коммерческой основе – оплата за проживание составляет **180 000 тенге** на период с **1 сентября** по **30 июня**. Заселение студентов в студенческие дома будет проводиться с **28 по 31 августа**.

КАЛЕНДАРЬ СОБЫТИЙ

С **12 августа** по **16 августа** - сроки подачи документов на зачисление в бакалавриат, магистратуру и докторантуру *(только коммерческая основа)*

С **20 августа** по **23 августа** - прохождение собеседование

24-25 августа - зачисление и заключение договора об обучении



ПРИВЛЕКАТЕЛЬНЫЕ ПРОГРАММЫ УНИВЕРСИТЕТА

Программа академической мобильности, которая в этом году приобрела официальное название «WELCOME to ENU», уже более 5 лет успешно реализуется в нашем вузе. За этот период в ЕНУ прошли обучение более 400 иностранных обучающихся из таких стран, как Германия, Франция, США, Латвия, Турция, Литва, Румыния, Великобритания, РФ, Южная Корея, Сингапур, Китай, Беларусь, Кыргызстан, Иран и др.

Еще одной примечательной стороной является **программа двойных дипломов**. В ЕНУ им. Л.Н. Гумилева совместные образовательные программы (СОП) реализуются с 2010-2011 учебного года. СОПы реализуются в рамках Сетевого университета СНГ (СУ СНГ), Университета Шанхайской организации сотрудничества (У ШОС) и межвузовских соглашений. Претендент подает документы в ЕНУ и в Вуз партнер, с которым имеется соглашение о совместной подготовке и поступает в два Вуза параллельно. После успешного окончания обучения выпускник получает дипломы ЕНУ и вуза партнера (*два диплома*).

ПЕРЕЧЕНЬ ДОКУМЕНТОВ, НЕОБХОДИМЫХ ДЛЯ ПОСТУПЛЕНИЯ ИНОСТРАННЫХ ГРАЖДАН В ЕНУ ИМ. Л.Н. ГУМИЛЕВА

СТОИМОСТЬ ОБУЧЕНИЯ НА ПРЕДСТОЯЩИЙ 2019-2020 УЧЕБНЫЙ ГОД:

1. Анкета претендента;
2. Копия документа, удостоверяющего личность (нотариально заверенный перевод);
3. Копия вида на жительство (при наличии);
4. Аттестат или диплом (подлинник), (нотариально заверенная копия и перевод);
5. Документ о нострификации диплома или справка о сдаче на прохождение процедуры нострификации (ЦОН города Астаны);
6. Копия сертификата о сдаче теста по иностранному языку TOEFL, пороговый балл - не менее 560; IELTS, пороговый балл - не менее 6.0 (английский) (в случае наличия);
7. 6 фотографий размером 3 x 4, конверт;
8. Медицинская справка формы 086у;
9. Копия и оригинал снимка флюорографии

- На одного студента по программе бакалавриата в разрезе специальностей за один академический год: от **910 000** до **1040 000** тенге.
- На одного слушателя по программе магистратуры в разрезе специальностей за один академический год: от **1 395 000** до **1 573 000** тенге
- На одного докторанта по программе докторантуры в разрезе специальностей за один академический год: от **2 500 000** до **2 600 000** тенге



Для более подробной информацией
Вы можете обратиться в наш **Call Centre**
+7 7172 709450 (внутр. 33 001, 002, 003, 004),
а также задать интересующий вопрос по
электронному адресу –
admissionenu@gmail.com

Дополнительные контакты:
www.enu.kz
facebook.com/gumilyov.enu
twitter.com/ENUofficial